

January 1 Homily

The precise title “Mother of God” goes back at least to the third or fourth century. In the Greek form *Theotokos* (God bearer), it became the touchstone of the church’s teaching about the incarnation.

The Council of Ephesus in 431 insisted that the holy fathers were right in calling the holy virgin *Theotokos*.

The tradition continues today. In its chapter on Mary’s role in the church, Vatican II’s *Dogmatic Constitution on the Church* refers to Mary as “Mother of God” twelve times.

Mary’s role as Mother of God can also be looked at in a down-to-earth way.

For those of you who grew up in a family with a mother and a father, think about this: whenever you went to your father first to ask for something and he said “no”, who did you go to next?

Another priest helped me re-affirm the important role Mary plays in the affirmation of priests. He asked me: “how is your relationship with your momma?” My first response was: “my mother died years ago.” He quickly responded: “I didn’t mean your earthly mother.” Then I realized he was referring to Mary, Mother of God, our heavenly mother.

Mary is an incredible intercessor for priests who turn to her.

Mary is an incredible intercessor for all of you as well.

Try offering a rosary for her intentions at least once per week.

“*The Lord bless and keep you!
The Lord let his face shine upon you, and be gracious to you!
The Lord look upon you kindly and give you peace!*”

Santa María, Madre de Dios Homilía

El título exacto "Madre de Dios" se remonta al menos al siglo III o IV. En la Theotokos forma griega (Dios portador), se convirtió en la piedra de toque de la enseñanza de la Iglesia acerca de la encarnación.

El Concilio de Éfeso en 431 insistió en que los santos padres tenían razón en llamar a las santas vírgenes Theotokos.

La tradición continúa hoy en día. En su capítulo sobre el papel de María en la iglesia, Constitución dogmática del Vaticano II sobre la Iglesia se refiere a María como "Madre de Dios" doce veces.

El papel de María como Madre de Dios también puede ser visto de una manera realista.

Para aquellos de ustedes que se criaron en una familia con una madre y un padre, piensan en esto: cuando primero le preguntases algo a tu padre y él dijo "no". ¿Con quién fuiste enseguida?

Otro sacerdote me ayudó a reafirmar el importante papel que María desempeña en la afirmación de los sacerdotes. Me preguntó: "¿cómo es tu relación con tu mamá?" Mi primera respuesta fue: "mi madre murió hace años." Él respondió rápidamente: "No me refiero a su madre terrenal." Entonces me di cuenta de que se refería a María, Madre de Dios, nuestra madre celestial.

María es una intercesora increíble para los sacerdotes que acuden a ella.

María es una intercesora increíble para todos ustedes también.

Trate de ofrecer un rosario por sus intenciones, al menos, una vez por semana.

*"El Señor bendiga y te guarde!
El Señor haga brillar su rostro sobre ti, y tenga de ti misericordia!
El Señor te mire con benevolencia y te conceda la paz!"*